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Punkt 1: Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 
Starttidspunkt: 17.15 
 
Sagsart:      Beslutningspunkt. 
Sagsforhold: Skolebestyrelsen skal træffe beslutning om, hvorvidt dagsordenen kan  

godkendes.              
Indstilling: Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen godkender dagsordenen. 
 
Beslutning:  
 

●  Godkendt 
  

 
Punkt 2: Godkendelse af referat (fast punkt) 
Forventet starttidspunkt: 17.17 

Sagsart:     Beslutningspunkt. 

Sagsforhold:  Skolebestyrelsen skal, jf. styrelsesvedtægten for Mariagerfjord Kommunes  
skolevæsen, træffe beslutning om, hvorvidt referatet fra seneste møde kan 
godkendes. Vi har aftalt, at eventuelle bemærkninger til referatet bliver 
skrevet i aula besked med referatet - inden for fem arbejdsdage. 

Indstilling:    Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen godkender referatet fra sidste   
møde. 
 

Beslutning:  

● Godkendt 

 

 



Punkt 3: K-klasserne - pr. 01.01.26 er der 2 afdelinger 
(Arden og Mariager) 
Forventet starttidspunkt: 17.25 

Sagsart:     Orienteringspunkt 

Sagsforhold: Det er kommunalt besluttet, at k-afdeling skal opdeles, så der pr. 01.01.26 er  
to afdelinger i Mariagerfjord Kommune - et i Arden og et på Mariager skole. 
Anne Louise orienterer om status. 
 

Indstilling:    Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen tager orienteringen til efterretning  
og overvejer, om der er væsentlige pointer fra 
forældreperspektivet/elevperspektivet, som bør indarbejdes. 
 

Beslutning:   

● D. 26. februar er der møde for forældrene i K-klasserne. Elmer, 
Anne-Louise, Mads (Skoleleder Mariager Skole) og Berit deltager.  

● Alle medarbejder i k-klasserne besøger/får rundvisning samlet Mariager 
Skole 

 

 

Punkt 4: Forventninger til hinanden (forældre/forældre 
og skole/forældre)  
Forventet starttidspunkt: kl. 17.25-17.45 

Sagsart:     Beslutningspunkt. 

Sagsforhold: Skolebestyrelsen ønsker en tydeliggørelse af gensidige forventninger i  
samarbejdet om at fremme elevernes trivsel og læring.  

 
Indstilling:    Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen drøfter og justerer princippet  

vedrørende forventninger mellem forældre til forældre samt mellem skole og 
forældre (og eventuelt elev til elev) inden næste bestyrelsesmøde. 
Skolebestyrelsen ønsker, at de forældrevalgte skolebestyrelsesmedlemmer 
tilpasser udkastet, hvorefter punktet bliver behandlet og eventuelt besluttet 
igen ved næste møde. 
Drøftelsen skal fokusere på, hvad vi kan gøre for at styrke forventningerne til 
hinanden – både blandt forældregruppen, eleverne og på skolen 
(forældremøder, spisegrupper, forældreråd osv.). 

 



Beslutning:   

● Der er ændret i afsnittet dialog og samarbejde. Forventninger skal gå begge 
veje.  

● Forældre kan have tillid til, at barnets trivsel og udvikling varetages af 
professionelle voksne.  

● Hvert år skal princippet være på et personalemøde og et forældremøde. 
● Forperson for elevrådet laver tage princippet med i elevrådet og vurdere på, 

om de skal lave en “børnevenlig” version til Arden Skoles elever.  
● Princippet er godkendt 

 

Punkt 5: Foreningen “Børn og Unge i Fokus” 
Forventet starttidspunkt: kl. 17.45-17.50 

 

Sagsart:     Beslutningspunkt. 

Sagsforhold: Skolebestyrelsen   
 
Indstilling:    Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen drøfter status vedr. foreningen.  

Frithjof beretter om nyt fra Foreningen “Børn og Unge i Fokus” 
 
Til referat: 

● 0. og 1. klasse har tegnet tegninger til skoleleder Anne-Louise vedr. hvad de 
ville gøre, hvis de var skoleleder for en dag. Anne-Louise laver en ansøgning 
på elevernes vegne og sender denne til Frithjof. 

● Der er ikke tiltænkt, at det skal være muligt at betale kontingent. 
● Møde i Arden fællesrådet d. 22. april  
● Næste bestyrelsesmøde er 12.03.25 
● Generalforsamling er den 02.04.25 

 

 

Punkt 6: Økonomi – status og strategi (fast punkt) 
Forventet starttidspunkt: 17.50-17.55 

Sagsart:     Orientering og beslutningspunkt. 

Sagsforhold: Skolebestyrelsen har beføjelse til at godkende de af skolelederen foreslåede  



budgetter. Skolebestyrelsens medlemmer kan ikke stilles til regnskab for  
regnskabsårets udfald. Ledelsesteamet vil under punktet redegøre for status 
kalenderåret 2024 samt for kommende år 2025. 
 

Indstilling:    Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen godkender ledelsesteamets   
orientering om håndtering af økonomi. 

 

Beslutning:   

● Anne-Louise giver status på økonomi 

● Der er elevtilgang lige nu  

● Godkendt 

 

Punkt 7: Timefordelingsplan samt kortere skoledag 
Forventet starttidspunkt: 17.55-18.00 

Sagsart:     Orientering og beslutningspunkt. 

Sagsforhold: Skolebestyrelsen har beføjelse til at den foreslåede timefordelingsplan og  
beslutning om kortere skoledag som følge af en reduktion i timebanken.  
 

Indstilling:    Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen godkender den reviderede  
timefordelingsplan og muligheden for en kortere skoledag i forbindelse med 
reduktionen af timebanken for skoleåret 2025/26. 

 

Beslutning:   

● Skolebestyrelsen godkender, at der bliver arbejdet med forkortet skoledag i 4.- 9. klasse i 
almen og k-afdeling.  

 

 

Punkt 8: Valg af fotograf 
Forventet starttidspunkt: 18.00-18.05 

Sagsart:     Beslutningspunkt. 



Sagsforhold: Skolebestyrelsen har beføjelse til at vælge en ny fotograf.  
 

Indstilling:    Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen vælger om skolen skal skifte  
fotograf i kommende skoleår. 

 

Beslutning:   

● Reklamevideo fra modul foto allerede næste skoleår.  

● Skolebestyrelsen beslutter, at vi som skole skifter til Modulfoto fra kommende skoleår.  

 
 

Punkt 9: Dialogmøde 
Forventet starttidspunkt: 18.05-18.15 

Sagsart:     Beslutningspunkt. 

Sagsforhold: Der er dialogmøde med vores politiske udvalg den 24.04.25 kl. 17-19.  
Dialogmøderne er jo skabt til en gensidig dialog om de emner, der optager 
bestyrelser og udvalg, og udvalget efterspørger input til, hvad bestyrelserne 
kunne ønske at drøfte med udvalget samt en forklaring i forhold til vinkel, så 
det er tydeligt hvad der optager den enkelte bestyrelse. Tilbagemelding med 
ønsker den 04.03.25 kl. 12.  
 
Afhængig af, hvor mange forskellige tematikker, der bliver meldt ind, vil 
udvalget gruppere eller udvælge temaerne. Skolebestyrelserne vil inden 
mødet få en dagsorden med temaer ud, så der er mulighed for, inden mødet, 
at drøfte emnerne i bestyrelsen. 

Det politiske udvalg har blandt andet udvist interesse for at styrke brandingen 
af folkeskoler og dagtilbud, med fokus på, hvordan man bedre kan formidle 
de gode historier om skolernes arbejde. Herunder måske også, hvordan 
skolerne og dagtilbuddene er med til at gøre Mariagerfjord Kommune til et 
attraktivt sted at bosætte sig. 

Skal vi arrangere fællesspisning inden dialogmødet. 
 

 
Indstilling:    Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen fremsætter ønsker til temaer, som  

ønskes drøftet med udvalget på det kommende dialogmøde. 
 

Beslutning:   



● Bestyrelsen vil gerne drøfte færre overgang, fællesskaber uden for skolen (k-afdelingen), 
tildelingsmodellen (og herunder det økonomiske råderum), inklusion, skolelederens tid på den 
lokale skole. 

● Gerne samme setup som på sidste dialogmøde. 

 

Punkt 10: Trivselsindsatser på mellemtrinet - hvilke 
indsatser har vi allerede og evt. nye overvejelser 
Forventet starttidspunkt: kl. 18.15-18.30. 

Sagsart: Orienterings- og beslutningspunkt 

Sagsforhold: 

På baggrund af en forældrehenvendelse ønsker bestyrelsen en drøftelse af skolens 
nuværende indsats på trivsel. Anne-Louise vil på dette møde redegøre for de eksisterende 
indsatser og præsentere mulige nye tiltag, der kan fremme trivsel blandt både elever og 
medarbejdere. 

Formål: 
Drøftelsen skal: 

● Klargøre, hvilke trivselsfremmende indsatser der allerede er implementeret på 
skolen. 

● Undersøge nye initiativer og tiltag, der kan understøtte trivsel og skabe et godt 
arbejdsmiljø for både elever og medarbejdere. 

● Sikre, at skolens behov og udfordringer vedrørende trivsel bliver tydeligt  
kommunikeret til kommunen og øvrige interessenter. 

Indstilling: 
Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen: 

1. Drøfter de nuværende trivselsindsatser og deres effekt. 
2. Indgår i en konstruktiv dialog om nye trivselsfremmende tiltag. 

 

Beslutning: 

● Skolebestyrelsen har haft en konstruktiv dialog om trivselsindsatserne på 
mellemtrinnet. Drøftelsen har omhandlet forældrehenvendelser, overgange mellem 
klassetrin – herunder hvordan "fangearme" kan understøtte nye elever og lærere – 
samt organiseringen af holdtimer. Derudover har bestyrelsen drøftet erfaringerne fra 



Stærke fællesskaber, et projekt fra Socialstyrelsen, som skolen har arbejdet med på 
flere årgange. 

● Skolebestyrelsen er tilfreds med, at der på mellemtrinnet allerede arbejdes ud fra 
principperne i "Plads til alle, men ikke alt", som understøtter fællesskab og tydelige 
rammer, selv før princippet er formelt godkendt. Bestyrelsen vil løbende følge op på 
indsatsen og vurdere behovet for yderligere tiltag. 

 

 
 

Punkt 11: Drøftelse færre skift for eleverne 
 
Forventet starttidspunkt: kl. 18.30-19.00 
Sagsart: Orienterings- og beslutningspunkt 

Sagsforhold: 
Skolebestyrelsen ønsker en drøftelse af, hvordan mellemtrinnet bedst kan organiseres med 
henblik på at understøtte færre overgange for eleverne og styrke sammenhængen i 
skoleforløbet. Drøftelsen tager afsæt i det politiske fokus på færre skift for elever og 
erfaringer fra både lokale og nationale eksempler på ændrede afdelingsstrukturer. 

Skolebudgetanalysen har peget på muligheden for at fjerne mellemtrinnet som selvstændig 
afdeling for at skabe en mere sammenhængende skolegang. Mariager Skole og Assens 
Skole har allerede erfaringer med alternative strukturer, hvor mellemtrinnet ikke eksisterer 
som selvstændig enhed. Positive erfaringer fra disse skoler tyder på bedre elevtrivsel og 
færre udfordringer i overgangene. 

Formål: 
Drøftelsen skal: 

● Belyse de organisatoriske, pædagogiske og trivselsmæssige perspektiver ved en 
justeret organisering af mellemtrinnet. 

● Undersøge mulighederne for at skabe færre overgange og øge sammenhængen i 
skoleforløbet. 

● Afklare eventuelle ressourcemæssige og praktiske hensyn samt 
medarbejderperspektiver. Bemærk, at medarbejdernes perspektiv ikke har været 
drøftet med medarbejderne på Arden Skole, hvorfor deres input vil indgå som en 
væsentlig del af den videre proces. 

Indstilling: 
Anne-Louise indstiller, at skolebestyrelsen: 



1. Drøfter muligheder og forudsætninger for en ændret organisering af mellemtrinnet 
med fokus på færre skift for eleverne. 

2. Bidrager med input til, hvordan en mere sammenhængende organisering kan 
understøtte elevernes trivsel og læring. 

Beslutning: 

● Drøftelse af færre overgange, og skolebestyrelsen oplever, at der i overgangene 
mellem skolens afdelinger kan opstå udfordringer. Bestyrelsen ser behov for en mere 
sammenhængende struktur, der understøtter en tryg og stabil skolegang for 
eleverne. 

● Skolebestyrelsen anerkender de politiske intentioner om færre skift og finder det 
relevant at undersøge, hvordan skolen kan bidrage til dette. Der er behov for 
yderligere dialog med medarbejdere og relevante aktører for at afdække. 

● Skolebestyrelsen ønsker, at ledelsen arbejder videre med færre overgange og 
dermed en mere sammenhængende skolegang, hvor elevernes trivsel og læring 
styrkes, og at medarbejderperspektivet inddrages i den videre proces. 

 

 



 

Punkt 12: Orientering og eventuelt (fast punkt) 
Bagkant: 19.15 

Sagsart:  Orienteringspunkt. 

Sagsforhold: Fast dagsordenspunkt, hvor der er mulighed for at orientere om relevante  
  forhold. 
 
Forpersonen orienterede om: 

● Deltog i elevrådsmøde, hvor der blev drøftet om man må have sko på indenfor. 

● Har orienteret elevrådet om mulighed for at søge midler fra foreningen. 

Øvrig information fra de forældrevalgte medlemmer: 

●  

Elevrådsrepræsentanten orienterede om: 

●  

Skoleledelsen orienterede om:  

● Trivselsmåling hos eleverne - er igangsat 
● Gode historier fra skolen: besøg af P4 (morgensamling), elevernes stemmer, 

morgensang, boller som dufter af bacon 
● Skoleårets planlægning - kommende 0. klasse 
● Bekymring fra en forældre 
● Indskrivninger af nye elever 
● Elevrådet - drøftelse af skolefest, sko indenfor 

Medarbejderrepræsentanterne orienterede om: 

●   

Punkter til kommende møde(r): 

● Martsmødet:  
○ Meddelselsesbog - evt. princip 
○ Digitale hjælpemidler - evt. princip 
○ Orientering om indsatserne “Den mangfoldige folkeskole/PLF” 
○ Principperne - gennemgang 
○ Trivselskommissionen 

 



Skolebestyrelsesmøder i skoleåret 2024/2025 

Overblik over årets møder: 

13.08.2024 (tirsdag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
23.09.2024 (mandag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
30.10.2024 (onsdag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
02.12.2024 (mandag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
21.01.2025 (tirsdag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
25.02.2025 (tirsdag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
07.04.2025 (mandag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
12.05.2025 (mandag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
10.06.2025 (tirsdag) 17.15 - 19.15  Ordinært møde 
 

NB:  

● Der afholdes online-kursus for nye og interesserede skolebestyrelsemedlemmer 
mandag den 2. september kl. 17.00 - 18.30. Vi sidder i mødelokale 4 (ved 
kontorerne). 

● Der afholdes dialogmøde med Udvalget for Børn og Familie den 26. november kl. 
17.00 - 19.00. 



Skolebestyrelsens sammensætning 

Bestyrelsesmedlem; 
forældrevalgt 

Torben Seerup Bøgh Kragelund; 
forperson 

Bestyrelsesmedlem; 
forældrevalgt 

Peter Fredsgaard; næstforperson  
 

Bestyrelsesmedlem; 
forældrevalgt – K-klasserne 

Freja Ammitzbøll 

Bestyrelsesmedlem; 
forældrevalgt 

Maria Krogh Degn 

Bestyrelsesmedlem: 
forældrevalgt 

Frithjof Rødbro Jensen 

Bestyrelsesmedlem; 
forældrevalgt 

Jane Kilgast Kristensen 
 

Bestyrelsesmedlem; 
forældrevalgt 

Diana Ragnhild Dujardin 

1. suppleant 
2. suppleant 

Lea Høxbroe Højbjerg 
Kristina Merete Knudsen 

Medarbejderrepræsentant; 
almenskolen 

Michele Kristensen 

Medarbejderrepræsentant; 
K-afdelingen 

Heidi Egedal 

Elevrådsrepræsentant Caroline Sveistrup Justesen (9.b) 
(elevrådsforperson) 

Elevrådsrepræsentant Valdemar Blicher Alting (7.a) 
(elevrådsnæstforperson) 

Skoleleder Anne-Louise Nygaard Sadek 

Viceskoleleder Lars Hviid Pilgaard 
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